
  
Upernavik 23. marts  2020 

  Jens Napãtôk, Partii Naleraq 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Er Naalakkersuisut bekendt med at der ikke foretages affaldhåndtering i bygden Upernavik 

Kujalleq/(Sornoru)?  

2. Naalakkersuisut har pådraget kommunerne ikke at foretage ukontrolleret åben forbrænding 

af affald og i den forbindelse berørt bl.a. bygden Upernavik Kujalleq/(Sornoru) 

a) Har kommunen informeret Naalakkersuisut at man har stoppet indsamling af affald hos 

borgerne i bygden Upernavik Kujalleq/(Sornoru) 

3. Har Naalakkersuisut sammen med kommunerne en affaldhåndteringsplan for at løse 

problematikken i visse berørte bygder om håndtering af affald? 

4. Finder Naalakkersuisut det forsvarligt at borgerne indsamler deres affald i deres skure/udhus 

og kælder, hvor vi mener at det ikke alene er ulækkert men også sundhedsfarligt at opbevare 

affald på denne måde. 

 (Medlem af Inatsisartut Jens NapãtôK´, Parti Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Siden januarmåned har der været problemer med affaldshåndtering i Upernavik Kujalleq, hvor 

borgerne har har samlet deres affald i skure/udhus og kælder og lign. Således er der blevet til mange 

affald efterhånden, hvor det på ingen måde er forsvarligt og ligefrem sundhedsfarligt at opbevare 

affald på denne måde. 

Jeg håber at Naalakkersuisut i samarbejde med kommunen vil hurtigst muligt finde en løsning på 

affaldsproblemet. 

Ønsker at få svar indenfor 10 arbejdsdage 

 

 

 

 


